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Inleiding antwoorden; Op 24 juni 2022 stelde de fractie van JA21 vragen met betrekking tot de 
verwachte bezoekersaantallen van de grotere projecten van provincie Flevoland. Onderstaand zijn 
deze vragen en beantwoording opgenomen. Allereerst een algemene reactie op de vragen:

Het college is zich bewust dat de vrijetijdssector en daarmee de bezoekersaantallen in het post- 
coronatijdperk onder druk staan en dat de effecten hiervan tegen het licht worden gehouden en 
worden betrokken bij de verdere uitwerking van het Kunstmuseum en Batavialand. Voor de natuur 
en daarmee voor Nationaal Park Nieuw Land geldt, dat in het coronatijdperk juist meer mensen de 
natuur hebben opgezocht.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van jA21 over bezoekersaantallen van grote 
projecten in Flevoland, ingediend op 24 juni 2022, en de antwoorden daarop van het college van 
Gedeputeerde Staten zoab vastgesteld op 12 juli 2022 (2980592).

Inleidins vrasen JA21: Op 23 Juni 2022 heeft het CoUese van Almere bekend gemaakt dat De 
Floriade Expo de gemeente Almere miljoenen euro's extra zal gaan kosten. Door tegenvallende 
bezoekersaantallen rekent de gemeente op een extra kostenpost van 34 miljoen euro en deze 
kan nog groter v/orden als de bezoekersaantallen nog meer gaan tegenvallen. De financiële 
gevolgen hiervan voor de provincie Flevoland zijn nog niet bekend.

De provincie Flevoland heeft op dit moment meerdere grote projecten waarbij ook gebruik 
wordt gemaakt van inschattingen van toekomstige bezoekersaantallen.

Aangezien deze bezoekersaantallen essentieel zijn voor een sluitende Business Case heeft de 
fractie van JA21 de volgende vragen voor het College:

1. Kan het College contact opnemen met de kwartiermaker van het nieuw te creëren museum in 
Almere en haar verzoeken om de te verwachten bezoekersaantallen door een onafhankelijke 
derde partij te laten doorrekenen en de resultaten daarvan terug te koppelen naar Provinciale 
Staten ? Zo nee, waarom niet?

Antwoord: De businesscase zal in het najaar aan PS worden voorgelegd. Voor het nieuwe 
Kunstmuseum is eerder naar PS gecommuniceerd dat de inzet is zo’n 200.000 bezoekers per jaar te 
trekken. Momenteel wordt er door een extern bureau een businesscase opgesteld ten aanzien van 
het nieuwe kunstmuseum. De verwachte bezoekersaantallen worden in deze businesscase getoetst 
en doorgerekend, onder andere via een benchmark. De onafhankelijke doorrekening zoals gevraagd 
door JA21 gebeurt dus al.

2. Kan het College contact opnemen met de directeur van Batavialand en haar verzoeken om de 
te verwachten bezoekersaantallen door een onafhankelijke derde partij te laten door rekenen en 
de resultaten daarvan terug te koppelen naar Provinciale Staten? Zo nee, waarom niet?

Antwoord; In de voorbereiding op het voorstel aan Provinciale Staten om een eenmalige en 
structurele investering te doen in de dóórontwikkeling van Batavialand, zijn er recentelijk twee 
externe partijen gevraagd een onderzoek te doen naar de bezoekersprognose:

In 2020 heeft Berenschot een rapport opgeleverd waarin wordt gesteld dat Batavialand, na 
dóórontwikkeling, een bezoekersaantal van 100.000 - 120.000 mensen per jaar kan verwachten; 
In 2021 heeft een externe kwartiermaker een rapport opgeleverd waarin wordt gesteld dat 
Batavialand, na dóórontwikkeling, een geleidelijke groei zal doormaken van circa 90.000 
bezoekers in 2024 naar 150.000 bezoekers in 2035.

In de verdere doorrekeningen van het plan wordt de prognose van Berenschot aangehouden 
aangezien deze een grotere mate van zekerheid biedt. Het voorstel dat Provinciale Staten in het 
najaar van 2022 kan verwachten zal dus gebaseerd zijn op een extern onderzoek door Berenschot.

3. Kan het College, namens gedeputeerde Rijsberman, de te verwachten bezoekersaantallen (2 
miljoen !!) van Nationaal Park Nieuwland door een onafhankelijke derde partij laten 
doorrekenen en de resultaten daarvan terugkoppelen naar Provinciale Staten? Zo nee, waarom 
niet?



Het benoemde aantal bezoekers is een ambitie. De inrichtingsmaatregelen in het gebied worden 
hierop gebaseerd, zodat een dergelijke bezoekersstroom gefaciliteerd kan worden. Bij eventuele 
lagere aantallen is het niet voorzien om de maatregelen niet/anders uit te voeren. Het nader 
doorrekenen van de bezoekersaantallen heeft derhalve geen meerwaarde.
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Antwoord: Met betrekking tot Nationaal Park Nieuw Land (NPNL) moet allereerst opgemerkt worden 
dat het NPNL bestaat uit openbaar toegankelijke gebieden, waarbij geen sprake is van het heffen 
van entreegelden. Daarmee heeft een eventueel lager aantal bezoekers geen effect op inkomsten 
voor de provincie en draagt de provincie ook geen financieel risico. Slechts voor enkele activiteiten 
van samenwerkingspartners is het als bezoeker nodig om te betalen, zoals bijvoorbeeld de 
veerdienst naar Marker Wadden. Het kan zijn dat er voor hen dan minder opbrengsten zijn.

In 2014 zijn de lokale/regionale en nationale bezoekers van de Oostvaardersplassen in kaart 
gebracht, zoals opgenomen in de Haalbaarheidsstudie Nationaal Park Oostvaardersplassen 
(geagendeerd in de vergadering van Provinciale Staten van 27 januari 2016, edocs-nummer 
1798992). In 2014 hebben 905.000 unieke bezoekers uit Nederland de Oostvaardersplassen bezocht.


